

Seminar

Cervical cancer is one of the most common cancer in women. High risk Human Papilloma Virus (HPV) is believed to be the causative agent for cervical cancer. The seminar will discuss on the types, prevalence and pathogenesis of HPV. The effectiveness and limitation of HPV vaccine for primary prevention of cervical cancer will be examined.

Date

11 May 2007
(Friday)

Time

6:30- 8:00 p.m.

Theme

Updates on HPV and HPV vaccine

Speaker

Professor Annie Cheung
(President, HKSCCP)

Co-organiser

The Hong Kong Society for Colposcopy
and Cervical Pathology (HKSCCP) &
The Family Planning Association of Hong Kong

Lectures

Duration

25 May - 6 July 2007
(alternate Friday, total 4 sessions)

Time

6:30- 8:00 p.m.

Content

1. **Common Breast Problems (25 May 2007)**

Breast lumps, fibroadenomas, cysts, breast pain, fibroadenosis, nipple discharge and breast cancer.

2. **Female Sexual Dysfunction (8 June 2007)**

Female sexual response cycle; the causes of disorder, its diagnosis and treatment modalities; how female sexual dysfunction affects the quality of women's life.

3. **New Approach of High Calcium Diet & Osteoporosis (22 June 2007)**

Calcium and bone; the causes of osteoporosis, its symptoms and prevention; calcium-rich diet; strengthen bone health.

4. **Approach to Common Male Sexual and Reproductive Problems (6 July 2007)**

Common male sexual and reproductive problems including sexual dysfunctions, sexually transmissible diseases and male genital dermatoses.

Objectives

1. To enhance and update nurses' knowledge of Sexual and Reproductive Health
2. To understand the role of nurses in promoting Sexual and Reproductive Health
3. To strengthen nurses' confidence in dealing with reproductive health and sex-related issues in their work

Place

Auditorium, The Family Planning Association of Hong Kong
8th Floor, Southorn Centre, 130 Hennessy Road, Wanchai,
Hong Kong

Lecturers & Facilitators

Specialists; Doctors & Dietitian from the Family Planning
Association of Hong Kong

Target Audience

Registered Nurse, Enrolled Nurse, Registered Midwife or
any interested health care providers

Enrolment Limit

80 participants for each lecture/seminar

Medium of Instruction

Cantonese (supplemented by English)

CNE Points*

1.5 CNE points will be carried for each session,
i.e. 7.5 CNE points for 5 sessions

Award

A certificate of attendance will be issued to each participant at the end of each lecture and seminar

Course Fee

Seminar: HK\$150

(50% discount for HKSCCP members only, i.e. HK\$75)

Lectures: HK\$150 per lecture

(10% discount for 4 lectures, i.e. HK\$540)

Closing Date

25 April 2007

Enrolment Methods

(1) By Mail

A completed enrolment form together with a crossed cheque should be made payable to "The Family Planning Association of Hong Kong", and sent to "Sexual and Reproductive Health" Continuing Nursing Education Program, Education Division, The Family Planning Association of Hong Kong, 10th Floor, Southorn Centre, 130 Hennessy Road, Wanchai, Hong Kong.

(2) Deliver in Person

A completed enrolment form together with a crossed cheque should be made payable to "The Family Planning Association of Hong Kong", and delivered in person to the Reference Library of the Family Planning Association of Hong Kong, 8th Floor, Southorn Centre, 130 Hennessy Road, Wanchai, Hong Kong.

(3) By Fax

A completed enrolment form should be faxed to 2919-7790, and a crossed cheque should be made payable to "The Family Planning Association of Hong Kong", and sent to or delivered in person to the Family Planning Association of Hong Kong within seven working days after you have sent out the fax.

Remarks

- Photocopy of the enrolment form is acceptable
- Applicants will be informed by mail/e-mail one week before the start of the program course cancellation or over-enrolment
- Course fees are non-refundable except in the event of course cancellation or over-enrolment
- When red rainstorm warning is in force, please listen to the radio announcement for the course arrangement. In the case where the number 8 (or above) typhoon signal/black rainstorm warning is lowered before 1:30 p.m., lecture/seminar scheduled for the day will resume as scheduled. If such signal is lowered after 1:30 p.m., lecture/seminar will be cancelled. For details, please visit our website at www.famplan.org.hk.
- Enquiries: 2919-7734 (Education Division)

code no. 1850/0307

* CNE Points: pending approval from the Nursing Council of Hong Kong

Continuing Nursing Education (CNE) Program 護士持續進修 (CNE) 課程

Sexual & Repro- ductive Health 2007

(carrying 7.5 CNE Points)



香港家庭計劃指導會
The Family Planning Association of Hong Kong

專題研討

子宮頸癌是最常見的婦女癌症之一，而高風險人類乳頭瘤病毒也相信是引致子宮頸癌的病原體。專題研討主要討論人類乳頭瘤病毒的種類、感染率及病理成因，也會檢視人類乳頭瘤病毒疫苗作為第一線預防子宮頸癌的成效率與局限。

日期

2007年5月11日
(星期五)

時間

晚上 6:30-8:00

主題

人類乳頭狀瘤病毒及子宮頸癌疫苗

講者

張雅賢醫生
(香港陰道鏡及子宮頸病理學會會長)

協辦機構

香港陰道鏡及子宮頸病理學會
香港家庭計劃指導會

講座

日期

2007年5月25日至7月6日
(共四課，隔週五舉行)

時間

晚上 6:30-8:00

內容

(一) 乳房保健

(2007年5月25日)

探討乳房常見的問題，包括乳房良性腫塊、乳房纖維瘤、乳腺水瘤、乳房疼痛、乳腺增生、乳頭分泌、乳癌等。

(二) 女性性功能障礙

(2007年6月8日)

女性的性生理反應週期；女性性功能障礙的成因、病徵及治療程序；女性性功能障礙對婦女生活的影響。

(三) 骨質疏鬆症與高鈣飲食新知

(2007年6月22日)

鈣與骨骼；骨質疏鬆症的成因、徵狀、預防方法；高鈣飲食；鞏固骨骼健康。

(四) 常見的男性生殖與性健康問題

(2007年7月6日)

探討常見的男性生殖與性健康問題，包括性功能障礙、性傳染疾病和生殖器的皮膚病。

課程目的

1. 提供最新資訊，增進護士有關「生殖與性健康」的專業知識
2. 了解護士在推廣「生殖與性健康」時應有的角色
3. 增強護士的信心，以處理日常與「生殖與性健康」相關的個案

上課地點

家計會灣仔總會禮堂
香港灣仔軒尼詩道 130 號修頓中心八樓

導師

專科醫生、家計會醫生及營養師

對象

註冊護士、登記護士、註冊助產士或其他有興趣之醫護人員

名額

每節 80 人

授課語言

廣東話 (輔以英語)

CNE 分*

每節課堂 1.5 分，5 節課堂合共 7.5 分

證書

證書將於每節課堂後即時頒發予參加者

生殖 與 性健康 2007

(修畢整項課程可獲 CNE 7.5 分)

Continuing Nursing Education (CNE) Program

護士持續進修 (CNE) 課程

code no. 19000307

注意事項

- 報名表格如不敷應用，可自行影印
- 若閣下的報名申請被接納，本會將於開課前一个星期發信 / 電郵通知
- 除課程額滿或取消等情況外，已繳費用概不退還
- 如天文台發出「紅雨警告」時，請留意電台或電視的公佈。如發出八號或以上之風球，或「黑雨警告」於課程當日下午 1:30 前除下則照常上課；如在下午 1:30 後除下，則當日課程暫停。有關詳情，屆時可瀏覽本會網頁：
www.famplan.org.hk
- 查詢電話: 2919-7734 教育組

費用

專題研討：港幣 \$150

(香港陰道鏡及子宮頸病理學會會員報讀「專題研討」可獲享 5 折優惠，即為港幣 \$75)

講座：每節為港幣 \$150

(同時報讀 4 節講座者可獲享 9 折優惠，即為 \$540)

截止報名

2007 年 4 月 25 日

報名辦法

(1) 郵寄

把填妥的報名表，聯同「香港家庭計劃指導會」抬頭之劃線支票，寄回香港灣仔軒尼詩道 130 號修頓中心十樓，香港家庭計劃指導會教育組收，信封面請註明「生殖與性健康：護士持續進修(CNE)課程」

(2) 親臨遞交

把填妥的報名表，聯同「香港家庭計劃指導會」抬頭之劃線支票，親臨香港灣仔軒尼詩道 130 號修頓中心八樓參考圖書館報名

(3) 傳真

把填妥的報名表傳真至 2919-7790，並須於傳真後的七個工作天內，把以「香港家庭計劃指導會」抬頭之劃線支票郵寄或親臨遞交至本會，逾期作棄權論

* CNE 分：尚待香港護士管理局審批



香港家庭計劃指導會
The Family Planning Association of Hong Kong



「生殖與性健康」護士持續進修 (CNE) 課程 2007

報名表格

姓名：_____ (中) _____ (英)
 身份證號碼：_____ 年齡：_____ 性別： 男 女
 通訊地址：_____
 電郵：_____
 聯絡電話：_____ (日) _____ (夜)
 所屬單位：_____ (醫院 / 診所)
 職位：_____ 辦公電話：_____
 辦公地址：_____

閣下是否香港陰道鏡及子宮頸病理學會會員？ 否 是

報讀： 專題研討：人類乳頭狀瘤病毒及子宮頸癌疫苗 (2007年5月11日) **new!**
 講座 (一)：乳房保健 (2007年5月25日) **new!**
 講座 (二)：女性性功能障礙 (2007年6月8日)
 講座 (三)：骨質疏鬆症與高鈣飲食新知 (2007年6月22日) **new!**
 講座 (四)：常見的男性生殖與性健康問題 (2007年7月6日)

支票銀碼 (香港陰道鏡及子宮頸病理學會會員 請填寫此欄)：

- 報讀專題研討：港幣 \$75
 報讀4節講座：港幣 \$540
 報讀個別講座：港幣 \$150 x _____ 節 = 港幣 \$ _____
 報讀專題研討 + 個別講座：港幣 \$75 + 港幣 \$ 150 x _____ 節 = 港幣 \$ _____
 報讀整項課程 (專題研討 + 4節講座)：港幣 \$615

支票銀碼 (非香港陰道鏡及子宮頸病理學會會員 請填寫此欄)：

- 報讀專題研討：港幣 \$150
 報讀4節講座：港幣 \$540
 報讀個別講座：港幣 \$150 x _____ 節 = 港幣 \$ _____
 報讀專題研討 + 個別講座：港幣 \$150 + 港幣 \$ 150 x _____ 節 = 港幣 \$ _____
 報讀整項課程 (專題研討 + 4節講座)：港幣 \$690

支票號碼：_____ 日期：_____ 簽署：_____

閣下是否曾參加家計會舉辦的「生殖與性健康」護士持續進修(CNE)課程？ 是 否
 閣下日後是否願意收到本會其他課程 / 研討會的資料？ 是 否

本會專用 收據號碼：_____



“Sexual & Reproductive Health” Continuing Nursing Education (CNE) Program 2007

Enrolment Form

Name: _____ (in Chinese) _____ (in English)
 H.K.I.D. Number: _____ Age: _____ Sex: Male Female
 Corresponding Address: _____
 e-mail address: _____
 Telephone Number: _____ (Day) _____ (Night)
 Unit: _____ (Hospital/Clinic)
 Title: _____ Office Telephone Number: _____
 Office Address: _____

Are you a member of HKSCCP? No Yes

Seminar: Updates on HPV and HPV vaccine (11 May 2007) **new!**
 Lectures: 1. Common Breast Problems (25 May 2007) **new!**
 2. Female Sexual Dysfunction (8 June 2007)
 3. New Approach of High Calcium Diet & Osteoporosis (22 June 2007) **new!**
 4. Approach to Common Male Sexual and Reproductive Problems (6 July 2007)

Cheque Amount (for HKSCCP members):

- Seminar only: HK\$75
 4 lectures only: HK\$540
 HK\$150 x _____ (no. of lectures) = HK\$ _____
 HK\$150 x _____ (no. of lectures) + Seminar HK\$75= HK\$ _____
 Full Enrolment (Seminar + 4 lectures): HK\$615

Cheque Amount (for non-HKSCCP members):

- Seminar only: HK\$150
 4 lectures only: HK\$540
 HK\$150 x _____ (no. of lectures) = HK\$ _____
 HK\$150 x _____ (no. of lectures) + Seminar HK\$150= HK\$ _____
 Full Enrolment (Seminar + 4 lectures): HK\$690

Cheque Number: _____

Signature of Applicant: _____ Date: _____

Participation in previous Sexual and Reproductive Health CNE Program organised by FPAHK? Yes No
 Would you like to receive other course or seminar information from FPAHK in future? Yes No

For Official Use Only Receipt No.: _____